
Izjava predsjednika Skupštine Crne Gore Ivana Brajovića  

(Skupština Crne Gore, 4. april 2019.) 

Posebna mi je čast da ugostim predsjednika parlamenta države koja je 

prva priznala obnovljenu nezavisnost Crne Gore, 7. juna 2006, kao i prva 

država koja je ratifikovala Protokol o pristupanju Crne Gore NATO-u, 8. 

juna 2016. Ti simbolični gestovi za nas imaju poseban značaj i ostaju 

zabilježeni u istoriji odnosa dvije države. 

Parlamentarna saradnja i moj susret sa predsjednikom Sigfusonom koji tu 

dužnost obavlja od 2017. odvija se prevashodno u okviru  Konferencije 

predsjednika parlamenata malih evropskih država. Moram reći da je taj 

format saradnje 9 država ispod milion stanovnika veoma plodotvoran i 

inspirativan, jer se međusobno veoma dobro razumijemo, imamo slične 

izazove i dragocjena je razmjena mišljenja o rješavanju tih izazova, kao i 

korišćenju onih razvojnih prilika koje su nam takođe zajedničke. 

Sa predsjednikom Sigfusonom i njegovom delegacijom razmijenio sam 

mišljenje o regionalnoj saradnji. Istakao sam posvećenost Crne Gore tom 

pitanju.  Nordijski savjet čiji je Island član, predstavlja odličan primjer 

regionalne saradnje, tako da mi sa Zapadnog Balkana možemo razmotriti 

iskustva, način rada i eventualno preuzeti dobra rješenja iz tog modela. 

U našoj saradnji treba jačati normativno-pravnu bazu između dvije zemlje, 

budući da postoji prostor za realizovanje mnogih vidova saradnje, u 

oblastima poput pravosuđa, rada i socijalnog staranja, informaciono-

komunikacionog domena. 

Za jačanje ekonomske saradnje takođe ima dosta prostora, zaključili smo 

da naši potencijali nisu iskorišćeni, posebno imajući u vidu turizam gdje i 

Crna Gora i Island bilježe ogroman rast svake godine. 

Parlamentarna saradnja omogućava druge vidove saradnje naših 

dražava, Skupština Crne Gore  Grupu prijateljstva sa parlamentom 

Islanda i spremni smo da podižemo saradnju na mnogo veći nivo.  

Siguran sam da će se kolege iz parlamenta Islanda lijepo osjećati u Crnoj 

Gori, imati uspješne sastanke sa našim zvaničnicima, kao i da će imati 

priliku da se upoznaju sa ljepotama naše zemlje.   


